



Referat af bestyrelsesmøde tirsdag 13.08.2024 – kl. 18.00 i Tunehallen.

Til stede: Bernt Freiberg, Flemming Grønager, Peter Thornemann, Peter Krüpl, Tage Lauritsen. Kristian Falk Sidelmann, Peter Kay,

Indbudte: Kenneth R. Rossen (afbud), Mark Andersen.

Referent: Tage Lauritsen

Referat fra sidste møde 18.06.2024...

Bemærkninger: iab.

Næste ordinære bestyrelsesmøde.

Tirsdag den 17.09.2024 kl. 18 i Hallen.

Økonomi.

Gennemgået skyldnere. Lidt over "normale" mængde udeståender.

Signalforsyning TV

Pakkeskift antal: 20, mestendels nedad / frakoblet.

Allente streaming kontrakt *fortsat ikke modtaget*. Vi forventer kontraktoplæg ca. medio august. ACM Peter From hjemme fra ferie 8.august. *Bernt følger op*.

Afbrydelser/kabelskader:

- overgravning Tunehøj 9.8.2024 – udbedret efter 4 t.

Vi kontakter KK Partner for at kunne lave en regning til skadevolder for håndtering (Tage).

Nybyggeri på trælastgrunden. Bygherre er tilsyneladende ikke afgjort og Greve Kommune har behandling af budget og ændringer på det. Så fortsat intet nyt. Greve kommune har behandlet bygherre ganske skrækkeligt og i den grad kritisabelt efter min mening/BF.

Servicepartner:

KK - Ændringer på nettet? (se nedenfor, under anlæg).

Nødvendigt vedligehold udført af KK udenfor garantier/budget:

Intet.

Dårlige områder vha. Panther, som KK skal gennemgå? Ingen akutte ?
Afventer at vi laver en gennemgang af telemetri.

RPD: Ø-status. RPD problem ? (se nedenfor, under anlæg).

Prostream redundans. *Peter K.* lægger ny software og konfig. på reserve-prostream server, så at den hurtigt kan indskiftes ved akut behov.

DVU-vejledning i lejlighederne GB. Efter at niveauet generelt er tilpasset. (*Tage*)

GC Rack. Følges løbende op.

De andre samarbejdende foreninger.

Gørlev: Skal have Docsis 3.1 i upstream asap (OFDMA) mellem 20 og 64 MHz er der frit slag. Returvejsmodulerne i RPD'erne i Gørlev skal skiftes. Og RPD'erne skal have en koldstart så de tager ny software i brug. (*Peter K.*)

Vindinge: Kritisabel info ved omlægning og flytning af 6'er og 9'er. *Vi skal have fællesmøde.*

Flimmer: Intet nyt.

Kursus i support og fejlfinding vha. de værktøjer vi bruger i Tune. Vi skal finde en dato med de involverede (*TL*) – status. Peter Kay, samt supporter Finn Søgård inddrages.

Panther admin status: Se nedenfor.

Hovedstation og anlæg

Appear-TV og gl. FM-rack slukket. (PK hører Henrik Lind om han er int.). Det er i den forbindelse fastslået, at vor indkodning af DVB-C sker korrekt efter Nordig-standard.

Om placering til Hørskæften – forventet flytning til GC – eller alternativ rack hosting - afventer svar fra GC ? (*Tage følger op overfor Thomas F.*)

Udeståender i øvrigt:

Anlæg:

Opsplitning af øen "Lunden": Udføres 19./20. august. Skab TGL54 er udskiftet til et større; fiber indblæses 19. august. Datoer verificeres tæt med KK (Allan Hjort).

Tinglysningen af kabel bag Mimosevej 3+5+7+9+11. Greve Kommune svar afventes ? (*Flemming G.*)

Internet

Harmonic:

Der er endnu ikke aftalt møde med Svend Jessen, som lovet ved Anga2024.

Vi skal have ny SLA med Harmonic. Og, en plan for opgradering til Cloud Native koncept på CableOS (COS).

Vi har til den ende modtaget noget slideware vedr COS med CloudNative, men mangler reelt tilbud. *(Peter T følger op)*.

Ny firmware til RPD: Den er rullet på, og aktiveres så snart en RPD genstarter. *(Peter K)*.

Kapacitet, forbrug: Ingen væsentlig stigning i forbrug. Vi skal forvente stigning i løbet af efteråret.

Router, lagerstatus: 15 Arris, 3 AVM 6660, 25 AVM 6670.

Vi skal have revideret den trykte udleveringsvejledning til AVM mht. navnet (6670). *(Tage)*

Hjemtagelse af mailsystem - vi afventer server mm. – status og plan.

Plan:

- a) Live server i egen hs.
- b) Backup server udenfor Tune - forbindelsen dertil skal etableres med sort fiber.

Status: *Peter K* og *Kristian* arbejder videre. Økonomien er sikret.

Til hjemmesiden:

Referater, GF og officielle referater *(Tage)*.

Nyhedsbreve, FB-opslag, link til dette. Vi skal skrive i TunePosten, at når kobberet lukkes, så er der Tune Kabelnet. Vi laver en skrivelse til de mulige beboere (alle adresser uden Internet), som lægges i deres postkasse. Vi skal ikke offentliggøre kort, der viser geografisk placering/status over enkeltbrugeres modem, da placering og onlinestatus kan misbruges af kriminelle, samt af kommercielle operatører.

Vi skal se på **en ny facade på hjemmesiden** - designkoncept. Se eks. på KA-net, Glenten og Vios forsider.

Panther: Selvbetjenings serverne og ESG'en er dybt forældede. Plan for udskiftning?

Sikkerhedsrisiko: PHP 8 ? Vi følger op overfor PA *(Tage)*

Kan PantherApplications rette op på selvbetjenings serverens dårlige egenskaber?

Password ændring og procedure i den forbindelse er meget kluntet, som det er nu?

Vi beder dem altså også om at opdatere ESG'en (der laver DHCP og TFTP), og rette den fejl, at man ikke kan logge ind på selvbetjeningen mit.tunenet.dk fra Android udstyr?

Vi beder om tilbud om at omlægge vores selvbetjening til WP?

Der er lavet en VM til en WordPress server i HS, credentials udleveret. Bør tages i brug den dd.mm.åå.

Referat af GF skal underskrives af dirigent og formand !! *(Tage skriver det)*.

Medlemsmøde og generalforsamling 2025:

Medlemsmøde 27.2.25.

GF 29.4.25 satser vi på. *Flemming* reserverer.